
Rada ÚMČ Brno-Líšeň

Zápis z jednání Komise dopravy RMČ 
č. 3/2024

ze dne 18. března 2024

Přítomní členové:
Pavel Mokrý, Matěj Chrněla,Vladimír Zavřel, Miloš Knor,
Adam Kučerovský, Roman Freimuth, Ladislav Barták, Markéta Pálenská

Hosté:
Jan Skotal -  I. místostarosta ÚMČ Brno-Líšeň
Ivan Kůs -  pozemní komunikace ÚMČ Brno-Líšeň

Program:
-  zahájení Komise dopravy

projednání bodů předložených členy Komise dopravy a ÚMČ Brno-Líšeň
-  diskuze a různé

Předseda Komise dopravy RMČ Brno-Líšeň konstatuje, že v 17.30 hodin je  přítomno 8 členů komise, ta je  
tedy usnášeníschopná a je jí jednání může začít.

Úvod březnového jednání Komise dopravy RMČ patřil projednání materiálu z Kontrolního 
výboru RMČ Brno-Líšeň, který se týkal věci přidělování a pronájmu vyhrazených parkovacích 
stání. Kontrolní výbor konstatoval, že ze „strany kontrolovaných zaměstnanců úřadu nebyly 
zjištěny žádné nedostatky a není tudíž nutno navrhovat ani přijímat žádná opatření směřující 
k odstranění nedostatků. Svoji iniciativní roli, v rámci které kontrolní výbor má předkládat svá 
stanoviska a návrhy zastupitelstvu, iniciuje kontrolní skupina vytvoření interního předpisu 
upravujícího zřizování komerčních parkovacích míst v daných lokalitách, dále vytvoření 
objektivních kritérií pro zřizování dalších vybraných parkovacích míst a jejich schvalování 
RMČ, dále iniciuje požadavek nezřizovat komerční parkovací místa do doby vytvoření kritérií 
a doporučení věnovat zvýšenou pozornost zneužívání dopravního značení,“ uvádí se v 
materiálu Kontrolního výboru. Ivan Kůs z ÚMČ Brno-Líšeň sdělil, že Statutární město Brno 
má k přidělování parkovacích míst přesně stanovená pravidla, co však lze navrhnout, je cena 
za takto přidělené místo. Ta je v současnosti 20.000 Kč/rok a neměnila se už několik let. Komise 
dopravy RMČ souhlasí, aby se cena zvýšila, taxa však byla předmětem dlouhé a živé diskuze. 
Přesto došlo ke konsenzu na jedné částce, která byla následně předmětem hlasování.

USNESENÍ: Komise dopravy RMČ DOPORUČUJE Radě MČ Brno-Líšeň 
zvýšit poplatek za přidělení a pronájem vyhrazeného parkovacího stání v Líšni 

na 40.000 Kě za jedno parkovací místo ročně 
PRO: 7 

PROTI: 0 
ZDRŽEL SE: 1

Předseda Komise dopravy RMČ informoval členy komise o některých zajímavých dopravních 
přestupcích v únoru 2024. Ze statistik Městské policie vyplývá, že 7x pokutovala řidiče, kteří 
v Líšni překročili rychlost o 20 Km/hod, 29x pokutovala přestupek na parkovišti s kotoučem (u 
líšeňské polikliniky) a 58x udělila pokutu za jízdu po chodníku.



KOMISE BERE NA VĚDOMÍ

Místostarosta Jan Skotal informoval členy komise o zvýšení poplatku za odtah vozidel při 
blokovém čištění. Za zahájený odtah vozidla a zahájený technický úkon zaplatí občan 780Kč, 
za technický úkon -  zpětný odtah v místě -  pak 3.500Kč. V příloze zápisu Komise dopravy 
RMČ je harmonogram čištění ulic v Líšni pro rok 2024.

KOMISE BERE NA VĚDOMÍ

Markéta Pálenská upozornila na fakt, že se březnové zastupitelstvo bude zabývat mimo jiné 
projednáváním územního plánu, v němž je kontroverzní stavba domů v Novolíšeňské ulici. Byť 
se Komise dopravy RMČ touto výstavbou v minulosti též několikrát zabývala, znovu apelovala 
především na to, aby dopravní napojení developerského projektu bylo pouze z ulice 
Novolíšeňské, jelikož by vyšší dopravní zátěž Stará Líšeň neunesla. Výstavba totiž počítá s více 
než 300 bytovými jednotkami a rovněž i se stavbou menších rodinných domů. Dohromady by 
tak v lokalitě přibylo bezmála tisíc obyvatel, kteří budou disponovat minimálně se čtyřmi 
stovkami vozidel.

USNESENÍ: Komise dopravy RMČ DOPORUČUJE Radě MČ Brno-Líšeň, 
aby dopravní napojení pro lokalitu Novolíšeňská bylo realizováno pouze 

z ulice Novolíšeňská 
PRO: 8 

PROTI: 0 
ZDRŽEL SE: 0

Matěj Chrněla znovu apeloval na posunutí značky rychlostního limitu 80 km/hod v Drčkově 
ulici o cca 100 metrů dále směrem ke Slatině.

KOMISE BERE NA VĚDOMÍ

Vladimír Zavřel shrnul výsledek „cykloschůzky“ na Magistrátu města Brna. Krom jiného ze 
schůzky vyplynulo, že dříve než za dva roky se cyklostezka mezi Líšní a Slatinou realizovat 
nebude.

KOMISE BERE NA VĚDOMÍ

V čase 18.50 hodin ukončil předseda Komise dopravy RMČ březnovou schůzi s tím, že se další jednání uskutečni 
v pondělí 22. dubna 2024 od 17.30 hodin.

Zapsal Pavel Mokrý


